



*Hassan Al Serkal, Chief Operating Officer (COO) and Head of Operations Division of DFM and Fadhel Makhloq, Chief Capital Markets Officer, SICO, announcing SICO's accreditation as market maker and liquidity provider*

## **DUBAI FINANCIAL MARKET ACCREDITS SICO AS MARKET MAKER AND LIQUIDITY PROVIDER**

- **Najla Al Shirawi:** “We look forward to assist listed companies to improve valuations and attract fresh capital, which will further enhance the confidence of regional and international investors”
- **Hassan Al Serkal:** “The DFM is committed to further cooperate with market participants in order to create value for issuers, brokers and investors alike”



**Dubai, 17 September 2018:** SICO BSC (c), a leading regional asset manager, broker, market maker and investment bank, has been accredited to provide liquidity and act as market maker for companies listed on Dubai Financial Market (DFM). This will help create more dynamic two-way markets that will enhance the liquidity of companies listed on the exchange and result in benefits for investors and stocks of listed companies alike. The accreditation builds on SICO's status as the leading market maker on the Bahrain Bourse since 1995, reinforcing its position as a pioneer and key player in GCC financial markets. It also follows the admission of SICO as the first-non-UAE based registered market maker and liquidity provider at Abu Dhabi Securities Exchange (ADX) last month.

As market maker and liquidity provider, SICO, which is also a major participant in UAE markets through its Abu Dhabi-based subsidiary, SICO Financial Brokerage LLC, will help narrow the spread between bids and offers, and encourage further trading. SICO's functions will include making bids and offers for shares available, identifying the volumes required for buying and selling, and finding the balance price for securities on the DFM.

DFM registered SICO in line with guidelines issued by the UAE's main financial regulatory body, the Securities and Commodities Authority (SCA), which stipulates that the ownership of a liquidity provider cannot exceed 5% of the listed company's shares and that issuers have the right to assign multiple liquidity providers.

Commenting on the accreditation, Ms. Najla Al Shirawi, CEO of SICO noted: "SICO is delighted to be licensed as market maker and liquidity provider on this important market, and to be bringing our considerable expertise to them. We look forward to assisting listed companies to improve valuations and attract fresh capital, which will further enhance the confidence of regional and international investors."



She added: "Over the past two decades, SICO has stayed ahead of the curve by offering sophisticated financial solutions and continually updating its offerings. As the first approved market maker on the Bahrain Bourse, SICO has made a significant impression on market liquidity and boosted the bourse's average daily traded value. The Bahrain Liquidity Fund, which was co-seeded by SICO in June 2016, has contributed to the increase of the bourse's turnover since its inception by 150%."

Mr. Hassan Al Serkal, Chief Operating Officer (COO) and Head of Operations Division of DFM said: "We are delighted to welcome SICO to DFM's market making and liquidity provision members. This step is part of our efforts to cooperate with market participants in order to create value for issuers, brokers and investors alike. Through its momentous journey, the DFM has strengthened its leading position amongst regional exchanges by implementing international best practices. Accordingly, the DFM launched the market making and liquidity provision service in 2017 and it currently includes 4 companies enabling listed companies to enhance liquidity of shares and achieve buy/sell balance through mutual agreement with the service provider."

SICO launched and co-seeded the BHD 41 million (AED 403.3 million) Bahrain Liquidity Fund with the aim of enhancing and deepening the Kingdom's stock market. Since its launch, the Fund has made a sizable impact on daily traded value and turnover on the Bahrain Bourse, more than doubling the its average daily traded value in just one year from BHD 260,000 (AED 2.56 million) per day in 2017 to BHD 572,000 (AED 5.6 million).

SICO is currently the Market Maker on Bahrain Bourse for Aluminium Bahrain, GFH Financial Group, Eskan Bank REIT, and Bank ABC, which are among the most highly traded entities listed on the exchange.

- Ends -



**About Dubai Financial Market:** Dubai Financial Market (DFM) was established as a public institution with its own independent corporate body. DFM operates as a secondary market for the trading of securities issued by public shareholding companies, bonds issued by the Federal Government or any of the local Governments and public institutions in the country, units of investment funds and any other financial instruments, local or foreign, which are accepted by the market. The DFM commenced operations on March 26, 2000 and became the first Islamic Shari'a-compliant exchange globally since 2007. Following its initial public offering in November 2006, when DFM offered 1.6 billion shares, representing 20 per cent of its paid-up capital of AED 8 billion, DFM became a public joint stock company and its shares were listed on 7 March 2007 with the trading symbol (DFM). Following the IPO, the Government of Dubai retained the remaining 80 per cent of DFM Company through Borse Dubai Limited.

[www.dfm.ae](http://www.dfm.ae)

**Atef Fathy**

Vice President – Head of Media & Public Relations

Dubai Financial Market

Tel: 04-3055334

Email: [afathy@dfm.ae](mailto:afathy@dfm.ae)

**About SICO:** SICO is a leading regional asset manager, broker, and investment bank, with more than USD 1.8 bn in assets under management (AUM). Today SICO operates under a wholesale banking licence from the Central Bank of Bahrain and also oversees two wholly owned subsidiaries: an Abu Dhabi-based brokerage firm, SICO Financial Brokerage and a specialised regional custody house, SICO Fund Services Company (SFS). Headquartered in the Kingdom of Bahrain with a growing regional and international presence, SICO has a well-established track record as a trusted regional bank offering a comprehensive suite of financial solutions, including asset management, brokerage, investment banking, and market making, backed by a robust and experienced research team that provides regional insight and analysis of more than 90 percent of the region's major equities.

Since inception in 1995, SICO has consistently outperformed the market and developed a solid base of institutional clients. Going forward, the bank's continued growth will be guided by its commitments to



strong corporate governance and developing trusting relationships with its clients. The bank will also continue to invest in its information technology capabilities and the human capital of its 100 exceptional employees.

***Media Contact:***

Ms. Nadeen Oweis

Head of Corporate Communications

SICO

Direct Tel: (+973) 1751 5017

Email: [noweis@sicobank.com](mailto:noweis@sicobank.com)





حسن السركال، الرئيس التنفيذي للعمليات ورئيس قطاع العمليات في سوق دبي المالي، وفاصل مطوق، الرئيس التنفيذي لإدارة أسواق المال في سيكو خلال الإعلان عن اعتماد سيكو كصانع سوق وموفر سيولة

## سوق دبي المالي يعتمد ترخيص سيكو كصانع سوق وموفر سيولة

- **نجلاء الشيراوي:** " نتطلع إلى دعم الشركات المدرجة وتحسين تقييم أسهمهم وجذب المزيد من رؤوس الأموال الجديدة"
- **حسن السركال:** " السوق حريص على تطبيق أفضل الممارسات العالمية والتعاون مع كافة المتعاملين لتوفير الآليات الداعمة لجهود تعزيز القيمة بالنسبة للشركات المدرجة والوسطاء والمستثمرين"

**دبي، 17 سبتمبر 2018:** تم اعتماد ترخيص سيكو ش.م.ب (م)، البنك الإقليمي الرائد في مجال إدارة الأصول والوساطة وصناعة السوق والخدمات المصرفية الاستثمارية، لتوفير السيولة والعمل كصانع سوق للشركات المدرجة في سوق دبي المالي. وسيساعد ذلك على خلق أسواق ثنائية الاتجاه أكثر ديناميكية من شأنها أن تعزز سيولة الشركات المدرجة في البورصة وتقدم فوائد للمستثمرين وأسهم الشركات المدرجة على حد سواء. واستند هذا الترخيص إلى مكانة سيكو البارزة باعتبارها صانع السوق الأول في بورصة البحرين منذ العام 1995. وسيعزز هذا الترخيص من وضع سيكو كبنك رائد وطرف فاعل أساسي في الأسواق المالية لدول مجلس التعاون الخليجي، كما يأتي في أعقاب اعتماد ترخيص سيكو كأول صانع سوق وموفر سيولة مُسجل من خارج الإمارات العربية المتحدة من قبل سوق أبوظبي للأوراق المالية في الشهر الماضي.

وبصفتها صانع سوق ومزود سيولة، ستساهم سيكو، وهي أيضاً أحد المتعاملين الرئيسيين في أسواق دولة الإمارات العربية المتحدة من خلال شركتها الفرعية "سيكو للوساطة المالية" ومقرها أبوظبي، على تضييق الفارق بين الطلبات والعروض وتشجيع المزيد من التداول. وستشمل مهام سيكو تقديم طلبات وعروض للأسهم المتاحة، وتحديد الأحجام المطلوبة للشراء والبيع، وإيجاد سعر التوازن للأوراق المالية في البورصة.

وقد قام سوق دبي المالي باعتماد ترخيص سيكو وفقاً للمبادئ التوجيهية الصادرة عن الهيئة التنظيمية المالية الرئيسية في الإمارات، وهي هيئة الأوراق المالية والسلع، والتي تنص على أن ملكية مزود السيولة يجب ألا تتجاوز 5% من أسهم الشركة المدرجة وعلى أن لمصدري الأسهم الحق في تعيين العديد من مزودي السيولة.

وتعليقاً على هذا الانجاز، قالت السيدة نجلاء الشيراوي، الرئيس التنفيذي لسيكو: "نحن سعداء بحصولنا على ترخيص صانع سوق وموفر سيولة في أحد أهم أسواق المنطقة، فضلاً عن توظيف خبراتنا الواسعة في خدمة السوق. كما نتطلع إلى دعم الشركات المدرجة في البورصة على تحسين تقييم أسهمهم في السوق وجذب المزيد من رؤوس الأموال الجديدة، وهو ما سيعزز من ثقة المستثمرين الإقليميين والدوليين."



وأضافت: "خلال العقدين الماضيين، احتفظت سيكو بالصدارة في جميع أعمالها من خلال توفيرها لأفضل الحلول المالية المتطورة وتحديثها المستمر لما تقدمه من خدمات ومنتجات. وبوصفها صانع السوق الأول في بورصة البحرين، أحدثت سيكو تأثيرًا كبيرًا على سيولة السوق وعززت معدل قيمة التداول اليومي في البورصة. كذلك ساعد صندوق البحرين للسيولة منذ تأسيسه بمساهمة من سيكو في يونيو 2016، على زيادة التداول بنسبة 150%".

ومن جهته قال حسن السركال، الرئيس التنفيذي للعمليات ورئيس قطاع العمليات في سوق دبي المالي: "يسعدنا الترحيب بشركة سيكو كصانع وموفر سيولة في السوق الأمر الذي يمثل إضافة مهمة لجهودنا في هذا المجال، ونتطلع إلى أن يعود ذلك بالنفع على الشركات المدرجة والمستثمرين. لقد حرص السوق عبر تاريخه الحافل بالنجاحات على ترسيخ مكانته الرائدة بين الأسواق المالية الإقليمية عبر تطبيق أفضل الممارسات العالمية والتعاون مع كافة المتعاملين من أجل توفير الخدمات والآليات الداعمة لجهود تعزيز القيمة بالنسبة للشركات المدرجة والوسطاء والمستثمرين على حد سواء. وتضم خدمة صناعة السوق وتوفير السيولة، التي دشنها السوق في العام 2017 حالياً 4 شركات، وهي تمنح الشركات المدرجة أداة لتعزيز سيولة أسهمها وتنشيط التداول عليها وتحقيق توازن العرض والطلب عبر تكليف موفر للسيولة، أو أكثر، بتقديم هذه الخدمة ضمن اتفاقية ثنائية بين الجانبين."

وساهمت سيكو في إطلاق وتأسيس صندوق البحرين للسيولة البالغة قيمته 41 مليون دينار بحريني (أي ما يعادل 403 مليون درهم إماراتي)، بهدف تنشيط وتعزيز كفاءة السيولة في بورصة البحرين. ومنذ إنشائه أحدث الصندوق تأثيرًا ضخمًا على قيمة التداول اليومي ودوران رأس المال في بورصة البحرين، حيث ضاعف قيمة تداولات البورصة اليومية خلال عام واحد من 260,000 دينار بحريني (2.56 مليون درهم) يوميًا في العام 2017 إلى 572,000 دينار بحريني (5.6 مليون درهم) يوميًا.

وتعمل سيكو حالياً كصانع سوق في بورصة البحرين لمجموعة من المؤسسات المدرجة مثل شركة ألمنيوم البحرين، ومجموعة جي إف أتش المالية، وصندوق عهدة بنك الإسكان، وبنك ABC (المؤسسة العربية المصرفية)، حيث تعد أسهم هذه المؤسسات من أكثر الأوراق المالية تداولاً ضمن بورصة البحرين.

- انتهى -



**نبذة عن شركة سوق دبي المالي:** أصبحت شركة سوق دبي المالي شركة مساهمة عامة بعد عملية طرح 1.6 مليار سهم بقيمة درهم واحد للسهم في اكتتاب أولي بتاريخ 12 نوفمبر 2006، وتمثل النسبة التي طرحت للاكتتاب 20% من إجمالي رأس المال المدفوع للسوق البالغ 8 مليارات درهم. وتمتلك حكومة دبي 80% من رأسمال الشركة بعد طرحها للاكتتاب العام وتمثل الحكومة في هذه الحصة شركة بورصة دبي المحدودة. وتم إدراج شركة سوق دبي المالي في السوق في 7 مارس 2007 برمز تداول DFM. ويعتبر سوق دبي المالي أول سوق مال متوافق مع الشريعة الإسلامية على المستوى العالمي منذ العام 2007، وهو يعد سوقاً ثانوياً لتداول الأوراق المالية الصادرة عن شركات المساهمة العامة، والسندات التي تصدرها الحكومة الاتحادية، أو أي من الحكومات المحلية والهيئات والمؤسسات العامة في الدولة وكذلك الوحدات الاستثمارية الصادرة عن صناديق الاستثمار المحلية، أو أية أدوات مالية أخرى محلية أو غير محلية يقبلها السوق. وقد تم افتتاح السوق بتاريخ 26 مارس من العام 2000.

[www.dfm.ae](http://www.dfm.ae)

لمزيد من المعلومات يرجى الاتصال بـ:

## عاطف فتحي

نائب الرئيس-مدير الإعلام والعلاقات العامة

هاتف: +971 4 3055334

البريد الإلكتروني: [afathy@dfm.ae](mailto:afathy@dfm.ae)

**نبذة عن سيكو:** تمثل سيكو أحد أبرز البنوك الإقليمية الرائدة المتخصصة في إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية، وتصل قيمة الأصول تحت الإدارة لديها إلى أكثر من 1.8 مليار دولار أمريكي. وتعمل سيكو اليوم بموجب ترخيص من مصرف البحرين المركزي كبنك جملة تقليدي، كما تُشرف على شركتين تابعيتين ومملوكتين لها بالكامل، إحداهما هي سيكو للوساطة المالية، وهي دار وساطة مالية مقرها أبوظبي، والثانية هي شركة سيكو لخدمات الصناديق الاستثمارية، وهي شركة إقليمية متخصصة في أعمال حفظ الأوراق المالية. وتتخذ سيكو من مملكة البحرين مقراً لها، وهي آخذة في التوسع على الصعيدين الإقليمي والدولي، كما تتمتع بسجل حافل بالإنجازات باعتبارها بنك إقليمي موثوق به يقدم مجموعة متكاملة من الحلول المالية، بما في ذلك إدارة الأصول والوساطة والخدمات المصرفية الاستثمارية وصناعة السوق، والتي يدعمها فريق بحوث قوي من أمهر الخبراء يوفر رؤية ناقية وتحليلات مدروسة عن أكثر من 90 بالمائة من الأسهم الرئيسية في المنطقة.

ومنذ تأسيسها في العام 1995، دأبت سيكو على تحقيق أداء متفوق في السوق، وأصبحت لها قاعدة عملاء عريضة من كبرى المؤسسات. وتمضي سيكو قدماً في مسيرتها نحو المزيد من النمو والازدهار، والتي يقودها التزامها الراسخ بإطار حوكمة مؤسساتية قوي، فضلاً عن سعيها الدائم إلى توطيد أواصر الثقة مع عملائها. وستواصل سيكو الاستثمار في تطوير إمكانياتها التقنية ورأس مالها البشري الذي يتألف من نحو 100 موظف متميز.

لمزيد من المعلومات:

ندين عويس

مدير العلاقات العامة

سيكو

هاتف مباشر: (+973) 1751 5017

بريد إلكتروني: [noweis@sicobank.com](mailto:noweis@sicobank.com)